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Johannes 12 15-19 

15 Da de var ferdige med måltidet, sier Jesus til Simon Peter: 

«Simon, sønn av Johannes, elsker du meg mer enn disse?» Han 

svarte: «Ja, Herre, du vet at jeg har deg kjær.» Jesus sier til ham: 

«Fø lammene mine!» 16 Igjen, for annen gang, sier han: «Simon, 

sønn av Johannes, elsker du meg?» «Ja, Herre, du vet at jeg har deg 

kjær», svarte Peter. Jesus sier: «Vær gjeter for sauene mine!» 17 Så 

sier han for tredje gang: «Simon, sønn av Johannes, har du meg 

kjær?» Peter ble bedrøvet over at Jesus for tredje gang spurte om 

han hadde ham kjær, og han sa: «Herre, du vet alt. Du vet at jeg har 

deg kjær.» Jesus sier til ham: «Fø sauene mine! 18 Sannelig, sannelig, 

jeg sier deg: Da du var ung, bandt du beltet om deg og gikk dit du 

selv ville. Men når du blir gammel, skal du strekke ut hendene dine, 

og en annen skal binde beltet om deg og føre deg dit du ikke 

vil.» 19 Dette sa han for å gi til kjenne hva slags død han skulle ære 

Gud med. Da han hadde sagt dette, sa han til Peter: «Følg meg!» 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kjærleik og svik.  

Elskar du meg? Jesus vil ha svar. Peter, elskar du meg? Og Peter 

svarar, ja,  to gonger. Og då Jesus spør for tredje gong blir Peter lei 

seg. Han blir minna om det som skjedde då han for kort tid sidan 

sveik Jesus. Tre gonger gjorde han det. Like mange gonger som Jesus 

spør om han elskar Jesus.  

Det handlar om kjærleik og svik. Og vi kjenner til det. Det heng ofte 

ilag. Og det som gjer det endå verre er når den ein elskar er den som 

svik.  

Dei vi er glad i reknar vi med. Vi lit på dei. Dei er våre støtter. Og når 

sviket kjem blir vi ulykkelege. Korleis kunne no det skje?  

Mennesket er samansett. Vi veit ofte kva som er rett, men likevel svik 

vi. Vi skuffer. Vi gjer ting som vi i etterkant ikkje skjønar kunne skje.  

Når vi blir pressa og blir stilt framfor vanskeleg val reagerer vi ofte på 

ulogiske og primitive måtar. Vi blir overmanna av sterke kjensler, 

tankar og kroppslege reaksjonar. Vi reagerer på impuls og gjer ting vi 

ikkje vil kjennast ved. 

Også Peter visste kva som var rett å gjera. Han skulle stilt opp og 

forsvart Jesus. Men, gjorde det altså ikkje. Det blei for tøft. Han blei 

både redd og engsteleg for eige liv. Han reagerte på ein måte han 

angrar djupt. 

Tre gonger spør Jesus om Peter elskar han. Denne gonger nektar han 

ikkje. Nei, han står fram og avslører sin djupe kjærleik. For ingenting 

er større for Peter enn Jesus. Denne gongen reagerer Peter med heile 

seg. Han eig inni seg det som er hans erfaring av det Jesus har avslørt. 

Det er stort og sterkt. For denne gongen kan han tole. Ja, han kan 

tole mykje.  For inni han er der ein brann. Og denne gongen skal han 

holde ut. Også om han risikerer smerte, vald og liding. Han svik ikkje 

denne gongen, nei. Han toler å bli tatt i belte og ført dit han ikkje vil. 

For inni seg har han ein bevissthet. Ei erfaring av å blitt elska. Djupt. 

No er det dette som styrer sitt eige val.   



Denne gongen svik han ikkje, nei. For, denne gongen kan han gå like 

langt som det som Jesus gjorde. Til å døy om det må til! «Ingen har 

større kjærleik enn den som gir sitt liv for sine vener. (Joh 15,13). Det 

var det Jesus gjorde for han, og som Peter og er klar til no.  

Og vi kjenner til Peter sin lagnad. Han blir slått, hengd på ein kross og 

døyr som ein martyr. Og i dag blir han rekna for den første biskop og 

den første leiar i den kristne kyrkja.  

Nokre gonger må vi halde ut, tole, og lide. Men, når vi inni oss eig og 

kjenner kor høgt vi er elska og veit kva vi vil, er det lettare å halde ut 

og stå i det som er krevjande. Andre sine svik. Mine eigne svig.  Og 

nokre gonger være villig til strekke seg svært langt….  

Til ære for Faderen og Sonen og Den heilage ande. 

 

 

 

  

 

 


